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      Protokoll Kommunala pensionärsrådet 
Måndag 27 maj 2024, klockan 10.00 – 12.00 

Svenljungasalen Norr, Kommunhuset 

Närvarande 
Tjänstepersoner:  
Anna Fallesen, verksamhetschef 
Liselott Johansson, sekreterare 
 
För socialnämnden:  
Kjell Persson (M), ordförande 
 
För PRO:  
Christer Davidsson 
Monika Glans 
Roland Lindberg 
Svea Larsson Mossberg (Ersätts framöver av Mauno Lundin) 
Elisabeth Rosander 
Mauno  Lundin 
 
För SPF:  
Christina Lundin 
Kerstin Johansson 
Åsa Hallberger 
Roger Karlsson 
Elisabeth Larsson 
Christina Axelsson 
 

§ 1 Val av justerare och tid för justering 
Elisabeth Larsson utses att justera dagens protokoll. 

§ 2 Godkännande av dagordning samt tillägg av övriga frågor 
Tillägg av fråga under punkt 4. 

§ 3 Uppföljning av föregående mötesprotokoll 
Efterföljande frågor ställs gällande möjlighet att begära tystnadsplikt av frivilliga som besöker 
äldreboenden. Kravet går inte att ställa men en överenskommelse går att göra. Ett arbete pågår med att 
upprätta en sådan överenskommelse. 

Efterföljande frågor ställs om behovet av äldreboenden nu och framöver. Statistik redovisas för hur det 
ser ut. Diskussioner och tankar finns inom nämnd och förvaltning och när dessa har kommit närmare ett 
förslag kommer de kommer att presenteras  för rådet. 
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§ 4 Frågor från pensionärsorganisationerna till förvaltning och 
nämnd: 
Jämförelse av upplevd livskvalitet Tranemo-Svenljunga: 
Reflektion på artikel i Borås Tidning. Är baserad på Länsförsäkringarnas pensionsindex. 

Ansvar för byggande av trygghetsboende, socialnämnd eller samhällsbyggnad: 
Svenbo ansvarar för byggandet av bostäder. Samhällsbyggnadsnämnden ansvarar för detaljplanerna.  

Bemanning inför sommarsemestrar:  
Semesterperioderna har ändrats så att 2 tredjedelar av ordinarie personal ska vara på plats hela 
sommaren. Bemanningen är till 90 % klart. Problemet är som tidigare år att det saknas vikarier med 
körkort. 

Seniorers önskemål om mer insyn i andra nämnder, tex Samhällsbyggnadsnämnden:  
Åsa Hallberger lyfter önskemålet då det kan finnas verksamhetsområden som berör Pensionärsrådet 
även där. Om rådet har frågor inom något område kan representanter bjudas in till planerat 
sammanträde för rådet. 

Rutin för information om aktiviteter på äldreboendena:  
En sms-tjänst är nu uppbyggd för att få ut information om vilka aktiviteter som sker. Under en flik på 
kommunens hemsida kommer alla aktivitetsblad att vara tillgängliga. Även annonsering i STT. 
Christina Lundin framför att informationen ut till brukarna på Klockaregården inte når fram till dem. 
Anna Fallesen tar med synpunkten till enhetschef som får ta tag i frågan. 

Situationen på Lysjölid: 
Enhetschef Jerry deltar i mötet och beskriver hur situationen har varit och är idag. Ett stort 
förbättringsarbete har genomförts och pågår fortfarande. Jerry tar gärna emot frågor från rådet 
fortsättningsvis. 

Hur mår personalen? Sjukskrivningar: 
Sjukskrivningstalen i hemtjänstgrupperna har gått ner kraftigt. Även en nedgång av sjuktalen på 
boendena har gått ner men inte lika mycket. Ett aktivt arbete pågår för att möta upp och arbeta med 
sjuktalen både korttid och långtid. 

Fråga om ev. åtgärder för att motverka suicid.  
Ja, en utbildning i psykisk ohälsa pågår löpande för all personal inom nämndens verksamheter. Arbetet 
med att utöka antalet träffpunkter är också ett led i arbetet att motverka ensamhet. Under hösten 
kommer kommunen övergripande att ägna en vecka åt ämnet suicid. Även andra förvaltningar jobbar 
aktivt med frågan. 

§ 5 Information från förvaltning och nämnd: 
Socialnämndens delårsrapport 2024 delges rådet. Frågor från rådet besvaras bland annat gällande 
effektivisering av personalresurser, nyttjande av timvikarier, demografiska förändringen med brukare 
som kräver mer omfattande insatser, granskning av biståndshandläggningens kvalitet, projekt Vilja med 
mera.    

Information lämnas om det pågående arbete med att starta upp fler träffpunkter i kommunen. 
Aktivitetssamordnare Charlotta Hamnell bjuds in till rådet i september för att redovisa arbetet. 

§ 6 Nästa sammanträde 
2 september 2024 klockan 10.00. 
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Liselott Johansson 
Sekreterare 
 

Justeras: 
 

 

Kjell Persson   Elisabeth Larsson 
Ordförande    Pensionärsrådet 
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Undertecknare

Anne Elisabeth Larsson
wY3d7Eo4OJXM473lRkSf0Q 2024-05-27 10:16:15Z

KJELL PERSSON
Ordförande
qwzmaSn9mnKx30zcR+Ezbw 2024-05-27 10:16:25Z

ELINOR LISELOTT JOHANSSON
h1R/JGMEj+yMRX/JyZ9+Tw 2024-05-27 10:24:24Z
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§ 1 Val av justerare och tid för justering 
Elisabeth Larsson utses att justera dagens protokoll. 


§ 2 Godkännande av dagordning samt tillägg av övriga frågor 
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§ 3 Uppföljning av föregående mötesprotokoll 
Efterföljande frågor ställs gällande möjlighet att begära tystnadsplikt av frivilliga som besöker 
äldreboenden. Kravet går inte att ställa men en överenskommelse går att göra. Ett arbete pågår med att 
upprätta en sådan överenskommelse. 


Efterföljande frågor ställs om behovet av äldreboenden nu och framöver. Statistik redovisas för hur det 
ser ut. Diskussioner och tankar finns inom nämnd och förvaltning och när dessa har kommit närmare ett 
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§ 4 Frågor från pensionärsorganisationerna till förvaltning och 
nämnd: 
Jämförelse av upplevd livskvalitet Tranemo-Svenljunga: 
Reflektion på artikel i Borås Tidning. Är baserad på Länsförsäkringarnas pensionsindex. 


Ansvar för byggande av trygghetsboende, socialnämnd eller samhällsbyggnad: 
Svenbo ansvarar för byggandet av bostäder. Samhällsbyggnadsnämnden ansvarar för detaljplanerna.  


Bemanning inför sommarsemestrar:  
Semesterperioderna har ändrats så att 2 tredjedelar av ordinarie personal ska vara på plats hela 
sommaren. Bemanningen är till 90 % klart. Problemet är som tidigare år att det saknas vikarier med 
körkort. 


Seniorers önskemål om mer insyn i andra nämnder, tex Samhällsbyggnadsnämnden:  
Åsa Hallberger lyfter önskemålet då det kan finnas verksamhetsområden som berör Pensionärsrådet 
även där. Om rådet har frågor inom något område kan representanter bjudas in till planerat 
sammanträde för rådet. 


Rutin för information om aktiviteter på äldreboendena:  
En sms-tjänst är nu uppbyggd för att få ut information om vilka aktiviteter som sker. Under en flik på 
kommunens hemsida kommer alla aktivitetsblad att vara tillgängliga. Även annonsering i STT. 
Christina Lundin framför att informationen ut till brukarna på Klockaregården inte når fram till dem. 
Anna Fallesen tar med synpunkten till enhetschef som får ta tag i frågan. 


Situationen på Lysjölid: 
Enhetschef Jerry deltar i mötet och beskriver hur situationen har varit och är idag. Ett stort 
förbättringsarbete har genomförts och pågår fortfarande. Jerry tar gärna emot frågor från rådet 
fortsättningsvis. 


Hur mår personalen? Sjukskrivningar: 
Sjukskrivningstalen i hemtjänstgrupperna har gått ner kraftigt. Även en nedgång av sjuktalen på 
boendena har gått ner men inte lika mycket. Ett aktivt arbete pågår för att möta upp och arbeta med 
sjuktalen både korttid och långtid. 


Fråga om ev. åtgärder för att motverka suicid.  
Ja, en utbildning i psykisk ohälsa pågår löpande för all personal inom nämndens verksamheter. Arbetet 
med att utöka antalet träffpunkter är också ett led i arbetet att motverka ensamhet. Under hösten 
kommer kommunen övergripande att ägna en vecka åt ämnet suicid. Även andra förvaltningar jobbar 
aktivt med frågan. 


§ 5 Information från förvaltning och nämnd: 
Socialnämndens delårsrapport 2024 delges rådet. Frågor från rådet besvaras bland annat gällande 
effektivisering av personalresurser, nyttjande av timvikarier, demografiska förändringen med brukare 
som kräver mer omfattande insatser, granskning av biståndshandläggningens kvalitet, projekt Vilja med 
mera.    


Information lämnas om det pågående arbete med att starta upp fler träffpunkter i kommunen. 
Aktivitetssamordnare Charlotta Hamnell bjuds in till rådet i september för att redovisa arbetet. 


§ 6 Nästa sammanträde 
2 september 2024 klockan 10.00. 
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Liselott Johansson 
Sekreterare 
 


Justeras: 
 


 


Kjell Persson   Elisabeth Larsson 
Ordförande    Pensionärsrådet 
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